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Protokół nr XXV/2020 
z sesji Rady Powiatu w Nysie  

z dnia 29 grudnia 2020 r.  

Obrady rozpoczęto 29 grudnia 2020 o godz. 09:00, a zakończono o godz. 12:11 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 25 radnych. 

Obecni: 

1. Jolanta Barska 

2. Czesław Biłobran 

3. Piotr Bobak 

4. Grażyna Bortniczuk 

5. Joanna Burska 

6. Jacek Chwalenia 

7. Adam Fujarczuk 

8. Janusz Jaskot 

9. Tomasz Jazienicki 

10. Henryk Kamiński 

11. Zbigniew Karnaś 

12. Danuta Korzeniowska 

13. Andrzej Kruczkiewicz 

14. Bożena Lewińska 

15. Teresa Nosal 

16. Daniel Palimąka 

17. Kazimierz Rozumek 

18. Grzegorz Samborski 

19. Paweł Szymkowicz 

20. Piotr Woźniak 

21. Bogdan Wyczałkowski 

22. Damian Wylężek 

23. Janusz Zapiór 

24. Anna Ziółkowska-Woźny 

25. Maria Żukowska-Jacykowska 

 

1. Sprawy organizacyjne, 

 

a) otwarcie posiedzenia, 

 
Przewodniczący Rady– B. Wyczałkowski otworzył XXV sesję Rady Powiatu w Nysie, która 
odbyła się w trybie zdalnym. 
 

b) stwierdzenie kworum, 

 
Przewodniczący Rady oznajmił, że aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 24 radnych,  co wobec 
ustawowego składu Rady, wynoszącego 25 osób stanowi kworum niezbędne do uznania obrad 
za prawomocne (lista obecności - załącznik nr 1). 
 

c) przyjęcie protokołu z XXIV sesji, 
 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia protokołu z XXIV sesji,  
 

Wyniki głosowania 

ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (22) 

Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Jacek Chwalenia, Adam 

Fujarczuk, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, 

Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Daniel Palimąka, Kazimierz Rozumek, Grzegorz 
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Samborski, Paweł Szymkowicz, Piotr Woźniak, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, 

Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 

BRAK GŁOSU (2) 

Joanna Burska, Teresa Nosal 

NIEOBECNI (1) 

Janusz Jaskot 

 

2. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Zarządu (załącznik nr 2), 
 

W tej części posiedzenia nikt nie zabrał głosu.  

 

3. Interpelacje i zapytania radnych, 
 

Radny Tomasz Jazienicki zgłosił interpelację dotyczącą planu szczepień na COVID-19 oraz 

ścieżek rowerowych i reorganizacji ruchu w okolicy stacji paliw Orlen na ul. Otmuchowskiej 

(załącznik nr 3 do protokołu), 

 

Starosta - A. Kruczkiewicz odparł, że plan szczepień jest przygotowany zgodnie 

harmonogramem rządowym i nie mamy na to wpływu. Jeśli chodzi o przebudowę 

skrzyżowania przy ul. Otmuchowskiej  w pobliżu stacji paliw Orlen, to w styczniu planowane 

jest wystąpienie do Urzędu Marszałkowskiego (właściciela drogi) o pozwolenie. Odnośnie 

ścieżek rowerowych Starosta zaproponował, aby wrócić do rozmów, kiedy będziemy znali 

podział środków na drogi samorządowe.   
 

4. Uchwalenie budżetu Powiatu Nyskiego na 2021 r. 
 

a) przedstawienie projektu uchwały budżetowej oraz projektu uchwały w sprawie 

uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej na lata 2021-2036, 

 

Przewodniczący Rady B. Wyczałkowski zapytał czy ktoś z radnych ma pytania, uwagi do 

projektu budżetu oraz wieloletniej prognozy finansowej.  

 

Radny Paweł Szymkowcz zabierając głos w kwestii formalnej zaproponował, aby ewentualne 

zapytania zrealizować w części „dyskusja”.  
 

Przewodniczący Rady przychylił się do uwagi radnego.   

 

b) odczytanie opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Opolu  

o projekcie uchwały budżetowej na 2021 r., 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu – Danuta Korzeniowska odczytała uchwałę nr 416/2020 

Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Opolu o przedłożonym projekcie 

uchwały budżetowej Powiatu Nyskiego na 2021 r. (załącznik nr 4), 

 
c) odczytanie opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Opolu  

o przedłożonym projekcie uchwały o wieloletniej prognozie finansowej Powiatu Nyskiego na lata 

2021-2036, 
 

Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu – Danuta Korzeniowska odczytała uchwałę nr 418/2020 

Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Opolu w sprawie opinii  

o przedłożonym projekcie uchwały o wieloletniej prognozie finansowej Powiatu Nyskiego 

(załącznik nr 5 ). 
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d) odczytanie opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Opolu  

w sprawie opinii o możliwości sfinansowania deficytu budżetu określonego w projekcie 

uchwały budżetowej Powiatu Nyskiego na 2021 r., 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu – Danuta Korzeniowska odczytała uchwałę nr 417/2020 

Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Opolu w sprawie opinii  

o możliwości sfinansowania deficytu określonego w projekcie uchwały budżetowej Powiatu 

Nyskiego na 2021 rok (załącznik nr 6). 

 

e) przedstawienie opinii i wniosków Komisji Budżetu i Spraw Regulaminowych, 

 

Przewodniczący Komisji – Piotr Bobak przedstawił opinię Komisji do projektu budżetu 

Powiatu Nyskiego na 2021 r. (załącznik nr 7). Oznajmił, że opinia była pozytywna, bez uwag.  

 

f) odczytanie stanowiska Zarządu do opinii i wniosków Komisji Budżetu i Spraw 

Regulaminowych, 

 

Starosta – A. Kruczkiewicz oznajmił, że w związku z pozytywną opinią Komisji Budżetu  

i Spraw Regulaminowych oraz brakiem wniosków, stanowisko Zarządu w tej sprawie jest 

bezprzedmiotowe.   

 

g) dyskusja, 

 

Radny - Daniel Palimąka stwierdził, że przedstawiony budżet nie rokuje dobrze jeśli chodzi  

o działania Zarządu dotyczące walki z COVID-19. Pomimo tego, że od marca wszystko jest 

temu podporządkowane, w projekcie budżetu nie widać punktów, które mogłyby jakoś 

znacząco wpłynąć na walkę z COVID-19.  

Ponadto w projekcie nie uwzględniono zadania dotyczącego opracowani dokumentacji na 

przebudowę ulicy Długosza w Nysie. Brakuje również jakichkolwiek działań jeśli chodzi  

o ulice Prusa i Mazowiecką. Wobec powyższego stwierdził, że nie może poprzeć tego 

budżetu.  

 

Radny - Czesław Biłobran stwierdził m.in., że radni zapominają w jakiej rzeczywistości 

żyjemy. Strofują Starostę za to, że nie podejmuje kolejnych inwestycji, choć jest ich 

zaplanowanych dużo. Zdaniem radnego w czasie kryzysu należy oszczędzać środki na gorszy 

czas, który zapewne przyjdzie po pandemii.  

Radny odniósł się także do wypowiedzi Starosty na temat planowanej inwestycji, dotyczącej 

przebudowy skrzyżowania przy ul. Otmuchowskiej (w okolicach stacji paliw Orlen) 

stwierdzając, że jest to droga wojewódzka i odradzałby jej przejmowanie, gdyż cały ciężar 

zadania spadnie na Powiat Nyski. 

 

Radny - Jacek Chwalenia stwierdził, że dzisiejsza sesja jest bardzo ważna i jego zdaniem  

w pkt 4a powinien ktoś przedstawić radnym projekt budżetu. Co prawda był przedstawiany na 

posiedzeniach komisji, niemniej jednak ktoś z Zarządu, Starosta powinien „dwa słowa 

powiedzieć”.  

Radny stwierdził, następnie, że w jego ocenie nie wykorzystaliśmy możliwości dobrych, 

sensownych i przyszłościowych inwestycji w Szpitalu w Głuchołazach.  

W dalszej kolejności oznajmił, iż złożył wniosek o zmianę zapisu w załączniku nr 10  

dotyczącym Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych w pkt II 2, tj., aby kwotę 800 tys. zł 

zabrać z MOW przy ul. Alei Wojska Polskiego 31 i przeznaczyć na LO Carolinum w Nysie. 
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Zdaniem radnego nie powinniśmy inwestować takich środków w obiekt, który nie jest naszą 

własnością i nie ma przyszłości. Dodał, że musimy pomyśleć o przeniesieniu MOW i zmianie 

warunków. Trzeba rozsądnie wydawać pieniądze i myśleć o tym co będzie. Dodał, że dobrze 

wie jaka jest sytuacja jeśli chodzi o ogrzewanie i instalacje wodną w Carolinum. Ta szkoła ma 

przyszłość przed sobą i tam trzeba inwestować, podobnie jak w „Rolnik”. Podkreślił także,  

że w pewnym momencie staniemy przed faktem, kiedy będziemy mieli o jeden lub dwa 

obiekty szkolne za dużo.   

 

W następnej kolejności w imieniu Zarządu głos zabrała Skarbik Powiatu – Bogusława  

Stankiewicz. Wyjaśniła, że Powiat złożył wniosek na termomodernizację MOW w Nysie, 

wpisując do zakresu zadania: wymianę 2 kotłów węglowych, instalacji centralnego 

ogrzewania oraz wymianę okien. Taki wniosek był rozpatrywany i poddany ocenie. Na takie 

zadanie Powiat otrzymał dofinansowanie. Dodała, że to zadanie w jest w całości finansowane 

z RFIL. Stwierdziła  również, że „naszym zdaniem nie jest możliwe dokonanie zmiany  

i zakresu nowego zadania”. 

 

Radny Paweł Szymkowicz na wstępie zwrócił uwagę, że w pkt 4a mogliśmy wysłuchać 

skrótowo przedstawienie projektu budżetu, a nie od razu przechodzić do pytań. W tej sytuacji 

radnym powinno wystarczyć to, co wysłuchali na posiedzeniach komisji.  

W następnej kolejności zwrócił uwagę, że w załączniku 4 a wydatki jest kwota 15.197.000 zł 

na drogi. W związku z tym poprosił o informację, jakie chodniki ujęte są w tej kwocie, 

spośród tych, które miałyby zrobione w tym roku, a nie zostały. Zaznaczył, że chodzi mu  

o chodnik w Biskupowie i Jarnołtówku. Dodał, że z tego co mu wiadomo, miało być 

porozumienie w tej sprawie z Gminą Głuchołazy.  

Radny poprosił też o stanowisko Zarządu do wniosku Komisji Edukacji, Kultury i Promocji, 

który był przyjęty w ubiegłym tygodniu.  

 

Starosta A. Kruczkiewicz odparł, że jeśli chodzi o drogę w Jarnołtówku, to została ona „ujęta 

w Subregionie. Jakie są szanse tego nie wiemy”. Planowana jest wspólna realizacja tego 

zadania z Powiatem Prudnickim i musimy zacząć od projektu. Na pewno ta droga zostanie 

umieszczona w planie, podobnie jak chodniki, które będziemy ustalali z burmistrzami. Dodał, 

że czekamy na podział środków z dróg samorządowych i wtedy będziemy mogli przedstawić 

plan działań jeśli chodzi o inwestycje drogowe. Dziś jesteśmy w zawieszeniu. Złożyliśmy 

wnioski na 3 drogi i wszystkie przeszły. Również Marszałek ogłosił nabór i jedna z naszych 

dróg wpisuje się w to zadanie.           

 

W następnej kolejności Starosta odniósł się do wypowiedzi radnego Daniela Palimąki. 

Stwierdził, że całkowicie się z nim nie zgadza i nie widzi logiki w jego działaniach. 

Stwierdził, że „dziś my rządzimy, ale nie unikamy działań, które na nas ciążą. My podlegamy 

w okresie COVID pod Wojewodę i wychylanie się nie jest czasami dobre, tak jak Pan zrobił  

z urządzeniem do osocza.”  Dodał, że o rzeczach, które załatwiono  radny szybko zapomina. 

Zwrócił także uwagę, że w międzyczasie pojawiła się kwestia drogi do UMICORE, która jest 

bardzo ważną inwestycja dla Nysy i Powiatu. Została ona wpisana do budżetu. Zdaniem 

Starosty planowany budżet daje szanse rozwoju. Przez dwa lata realizowano zadania, które 

rozpoczął poprzedni Zarząd. Zostały one dokończone i teraz chcemy realizować te zadania, 

które nam zgłaszają mieszkańcy.  

Następnie odnosząc się do planowanej przebudowy skrzyżowania na ulicy Otmuchowskiej  

przy „Orlenie” wyjaśnił, że będzie ono realizowane w cyklu długotrwałym. Najpierw musimy 

zacząć od pozwoleń i projektów. Dopiero wtedy będziemy to robić. Gdyby udało się to 

zacząć w 2022 lub 2023 to będzie dobrze. 
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Radny - Jacek Chwalenia odnosząc się do wcześniejszej wypowiedzi Starosty stwierdził,  

że samorząd powiatowy nie podlega wojewodzie. Jeśli chodzi o działania związane z COVID, 

to wojewoda prowadzi zadania związane z działaniami rządowymi. Nie mamy żadnej 

podległości pod wojewodę poza badaniem podejmowanych uchwał pod względem zgodności 

z prawem.  

Stwierdził następnie, że nie zgadza się z tym, że nie ma możliwości zmiany formalnej  

w załączniku nr 10 RFIL. Dodał, że jego zdaniem kwota 800 tys. zł powinna być 

przeznaczona na nasze mienie i istnieje ścieżka, która pozwoli na to, abyśmy nie stracili tych 

pieniędzy. Radny podkreślił, ż to Rada uchwala całą uchwałę wraz z załącznikami i nie ma 

takiej możliwości, aby Rada nie mogła tego zmienić. Wyraził przekonanie, że „Warszawa 

pochyli się nad tym.”    

 

Radny - Paweł Szymkowicz odnosząc się do wypowiedzi radnego Cz. Biłobrana  

o konieczności oszczędzania środków w czasie pandemii oznajmił, że w ostatnim czasie 

przygotowywał dla Muzeum w Jeseniku artykuł o budowie Jeziora Otmuchowskiego. 

Stwierdził, że wówczas też był kryzys (gospodarczy) a jedynym regionem w rejencji 

opolskiej, który przeszedł przez niego „suchą stopą” był region Otmuchowa. Wynikało to 

właśnie z tego, że pomimo kryzysu zdecydowano się na budowę zbiornika, co pozwoliło na 

zatrudnienie 3 tys. osób. Zdaniem radnego to pokazuje, że w czasie kryzysu jaki nas obecnie 

spotkał, władze samorządowe i inne powinny prowadzić inwestycje.  

   

Przewodniczący Rady oznajmił, że w momencie, kiedy Starosta odpowiadał na pytanie 

radnego P. Szymkowicza dotyczące remontów dróg i chodników, radny stracił połączenie   

i tych wyjaśnień nie miał możliwości wysłuchać. Wobec czego poprosił aby Starosta jeszcze 

raz udzielił odpowiedzi na pytania radnego.  

 

Starosta - Andrzej Kruczkiewicz stwierdził, że przebudowa drogi Pokrzywna – Jarnołtówek 

jest ujęta. Głównym prowadzącym ma być Powiat Prudnicki. My mamy się dołączyć do 

projektu, a później będziemy działać dalej, bo to są pieniądze na 2022-2027. Natomiast 

chodniki to są inwestycje, które na pewno będą realizowane w ramach porozumienia z Gminą 

Głuchołazy. 

  

Radny - Czesław Biłobran stwierdził, że podziela zdanie radnego P. Szymkowicza,  

że inwestycje napędzają gospodarkę, przy czym  należy pamiętać, że nasze drogi budowane 

są przez firmy spoza naszego powiatu.  

Radny stwierdził też, że jeśli chodzi o przebudowę skrzyżowania przy ul. Otmuchowskiej,  

to należałoby namówić Marszałka Województwa, aby to on realizował to zadanie, a my 

byśmy ewentualnie udzielili wsparcia finansowego.   

 

Radny - Paweł Szymkowicz zwracając się do Starosty przypomniał, że Komisja Edukacji, 

Kultury i Promocji wnioskowała o ujęcie w projekcie budżetu na 2021 r. środków na 

wykonanie projektu przebudowy drogi powiatowej Pokrzywna – Jarnołtówek. Dodał, że  

z wypowiedzi Starosty wynika, że partnerem wiodącym w tym projekcie będzie Powiat 

Prudnicki w latach 2022 -2023, co zdaniem radnego nie jest potwierdzone a raczej 

małoprawdopodobne. Dodał, że z tej wypowiedzi wynika także, że w roku 2021 w sprawie tej 

drogi nic nie będzie robione.  

 

Radny - Kazimierz Rozumek spytał co będzie robione w ramach inwestycji dotyczącej 

Centrum Przesiadkowego w Nysie oraz w ramach inwestycji dotyczącej termomodernizacji 

Szpitala nr 1 w Głuchołazach (kwota 3 mln zł). 
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Starosta – A. Kruczkiewicz odparł, że jeśli chodzi o Centrum Przesiadkowe, to jest to 

kontynuacja wspólnego projektu z Gminą Nysa. W ramach tego zadani będzie m.in. 

wykonana strefa dla PKS i wiaty przystankowe, miejsce dla autobusów. Dodał, że  

ok. 12 stycznia 2021 r. odbędzie się spotkanie z przedstawicielami Gminy oraz projektantami. 

Dodał, że jest to inwestycja ważna, bo wiemy jak to miejsce teraz wygląda.   

Jeśli chodzi o termomodernizację Szpitala w Głuchołazach, to będzie ona obejmować m.in. 

wymianę instalacji i kotłowni i ocieplenie obiektu. 

 

Radny - Paweł Szymkowicz poprosił Starostę o sprecyzowanie swojej wypowiedzi odnośnie 

wniosku Komisji. Spytał, czy w budżecie na 2021 przewidziane są środki na projekt 

techniczny przebudowy drogi Pokrzywna – Jarnołtówek.  

 

Starosta - Andrzej Kruczkiewicz stwierdził, że podejmując decyzję o przystąpieniu do tego 

zadania wspólnie z Powiatem Prudnickim, nie śmiałby powiedzieć, że nie mamy 

zarezerwowanych pieniędzy. Środki te są ujęte „we wspólnym worku”, który czeka na 

podział. Dodał, że rolę wiodącą przejmie Powiat Prudnicki, a my dołożymy się do tego. Być 

może dołożą się też Gmina Głuchołazy i Gmina Prudnik. Projekt przebudowy ma być 

zrealizowany, bo wiadomo, że droga zostanie złożona w ramach Subregionu albo do 

programu dróg lokalnych. Bez projektu nie będzie można podjąć żadnych działań. Na ten cel 

przewidziana jest kwota ok. 100 tys. zł i nie stwarza to żadnego problemu jeśli chodzi  

o finanse ze strony Powiatu Nyskiego.    

 

Radny - Piotr Woźniak stwierdził, że przysłuchując się wypowiedzią radnych, dochodzi  

do przekonania, że powiaty należy zlikwidować. W dyspozycji powiatu jest zaledwie 15% 

środków z całego budżetu. Dziś dyskutujemy o kilkunastu milionach złotych, ekscytujemy 

się, podczas gdy najmniejsze gminy np. Pakosławice, Skoroszyce czy Łambinowice 

przeznaczają więcej na wydatki. Reforma samorządowa z 1998 r. zakładała większą 

samodzielność. O ile udało się to w przypadku samorządu województwa czy gmin, o tyle  

w przypadku powiatów – patrząc z perspektywy członka zarządu i radnego opozycji, nie ma 

to większego sensu.  

Kontynuując stwierdził, że analizując budżet dostrzegł, że zapisy w nim zawarte są w wielu 

przypadkach wstrzemięźliwe. Nie uwzględniono w nim uwag i wniosków opozycji,  

tj. klubów: Razem dla Powiatu i Platformy Obywatelskiej, które dotyczyły walki  

z COVID-19. Co prawda, Zarząd udzielił na nie odpowiedzi, ale wynikało z niej, że „Zarząd 

chętnie by się przychylił, ale nie może”.  

Zgodził się także z wypowiedzią radnego J. Chwaleni na temat tego, że nie powinniśmy 

inwestować 800 tys. zł publicznych środków w nie swoje mienie. Jednocześnie nie zgadza się 

z wypowiedzią członka Zarządu, że nie da się tych środków przeznaczyć na inne zadanie. 

Zdaniem radnego należy te pieniądze zainwestować we własne obiekty. Trzeba tę szkołę 

odkupić albo zrezygnować z obiektu i inwestować tam gdzie mamy prawo własności,  

np. w LO Carolinum albo w „Rolnik”.  

W dalszej kolejności radny stwierdził, że nie podobają mu się też zapisy dotyczące wydatków 

na Powiatowy Urząd Pracy. Na utrzymanie tej instytucji przeznaczamy 4 mln zł rocznie.  

W skali całej kadencji, byłoby to 20 mln zł. Środki te, można byłoby spożytkować o wiele 

lepiej. Zdaniem radnego, należy radykalnie obniżyć koszty funkcjonowania urzędu pracy  

i „modlić się, aby wreszcie Rząd podjął decyzję o przejęciu powiatowych urzędów pracy, bo 

to jest najwyższa pora, aby zdjąć to co jest na barkach samorządu”. 

Radny zwrócił następnie uwagę, że czeka nas trudny czas związany ze zmniejszeniem 

wpływów z PIT i CIT do samorządów, co będzie oznaczało deficyt budżetowy. Jeśli chodzi 
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zaś o walkę z deficytem to są dwie metody, albo się zwiększa przychody, albo zmniejsza 

koszty. Ponieważ jako samorząd mamy ograniczone możliwości zwiększenia przychodów 

pozostaje nam ograniczenie wydatków. Trzeba się przyzwyczaić do tego, że będziemy 

funkcjonować bardziej oszczędniej. Tymczasem tej oszczędności nie widać, patrząc na 

wysokość środków przeznaczonych na nagrody, ilość zatrudnionych urzędników  

w Starostwie i jednostkach organizacyjnych. Środki te można byłoby przeznaczyć bardziej 

racjonalnie, np. na funkcjonowanie naszych zoz-ów. Podsumowując, radny stwierdził, że nie 

jest w stanie poprzeć tego budżetu, a przeważającym argumentem było przeznaczenie 60 tys. 

zł na zakup ozdób choinkowych i 2 samochodów osobowych dla Starostwa. 

Radny na zakończenie wypowiedzi pogratulował Staroście i Zarządowi za uruchomienie 

przejazdu przez tamę Jeziora Nyskiego.                 

 

Radny - Paweł Szymkowicz zwrócił uwagę, że na komisji Starosta przekazał informację,  

że projekt techniczny przebudowy drogi Pokrzywna – Jarnołtówek będzie kosztował 200 tys. 

zł, teraz mówi natomiast, ze maksymalnie 100 tys. zł. Dodał, że dalej nie wie, bo  

z wypowiedzi Starosty nie wynika to jednoznacznie, czy projekt jest ujęty w budżecie na 

2021 czy nie.  

 

Starosta - Andrzej Kruczkiewicz odparł, że całkowity koszt projektu będzie wynosił 200 tys. 

zł. W związku z tym, że będzie to zadanie wspólne z Powiatem Prudnickim, to nasz koszt 

wyniesie połowę, czyli 100 tys. zł. Dodał, że jest to ważne zadanie i deklarując Staroście 

Prudnickiemu chęć jego wspólnej realizacji „nie wystawi go do wiatru”. Zadeklarował, że 

projekt ten będzie realizowany.  

 

Randy - Daniel Palimąka odnosząc się do wypowiedzi Starosty stwierdził, że skoro jest on 

pewny tego, że zadanie dotyczące wykonania dokumentacji na przebudowę drogi Pokrzywna 

– Jarnołtówek będzie realizowane, to  powinien wpisać go do budżetu, a nie wrzucać do 

„wspólnego worka”. Stwierdził, że jest to dla niego niezrozumiałe.  

Następnie w nawiązaniu do wypowiedzi radnych Cz. Biłobrana i P. Woźniaka stwierdził,  

że w czasach kryzysu agendy rządowe oraz samorządy powinny stymulować rozwój 

gospodarczy poprzez inwestycje. Dodał, że nie zgadza się z tym, że powinniśmy hamować  

i oszczędzać na coś co może się wydarzyć w latach następnych Poza tym, na pewno będzie 

fundusz wsparcia „pocovidowego” z Unii Europejskiej.  

W dalszej kolejności odniósł się do kwestii Młodzieżowego Ośrodka Wychowawczego. 

Stwierdził, że zgadza się z radnymi P. Woźniakiem i J. Chwalenią, że ten budynek pochłania 

coraz więcej pieniędzy. Tym bardziej, że nie jest on nasz i nie rokuje żadnych nadziei na to, 

by MOW mógł się rozwijać pod względem bazy dydaktycznej i warsztatów.  

Radny zawnioskował także, aby Starosta przeanalizował czy nie warto powrócić do tego, aby 

MOW był odrębną jednostką organizacyjną, dla której znaleźlibyśmy przyszłość  

i finansowanie.    

  

Radny - Grzegorz Samborski stwierdził na wstępie, że rok jest trudny ze względu na 

pandemię i trudno się rządzi nie tylko w naszym powiecie, ale też w całym kraju. Następnie 

wyraził podziękowania za utworzenie Zakładu Aktywizacji Zawodowej dla osób 

niepełnosprawnych. Zaznaczył, że dzięki temu ok. 50 – 60 osób z powiatu nyskiego będzie 

miało pracę i będzie mogło się spotykać z ludźmi.  

Radny stwierdził, że ma zapewnienie, że w przyszłym roku uda się zrealizować windę  

w Muzeum Powiatowym w Nysie, o którą walczy od kilku lat. Dodał, przy tym, że jest 

jedynym przedstawicielem Powiatu, który walczy o osoby niepełnosprawne.  
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Członek Zarządu - Joanna Burska stwierdziła, że jeśli chodzi o termomodernizację siedziby 

MOW i MOS w Nysie, to na ten cel Powiat Nyski otrzymał 800 tys. zł. Jeśli dziś 

zrezygnujemy z tego zadania, to należy mieć świadomość, że tych pieniędzy nie dostaniemy. 

Dodała też, że w tym obiekcie konieczna jest wymiana ogrzewania, bo w takich warunkach 

jakie tam są, młodzież nie może funkcjonować.  

W dalszej kolejności Pani J. Burska odniosła się do wypowiedzi radnego P. Woźniaka 

odnośnie niskich wydatków na inwestycje. Stwierdziła, że nie prawdą jest to, co mówił,  

że mamy na ten cel mniej środków niż np. Gmina Pakosławice. Dodała, że nasze wydatki na 

inwestycje to 22 mln zł. Jest to najwięcej ze wszystkich powiatów. Dodatkowo otrzymamy 

jeszcze środki z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych na przebudowę Alei Wojska 

Polskiego, przebudowę drogi w Grądach i Włodarach.  

Kontynuując oznajmiła, że jutro ma nastąpić podpisanie umowy na uruchomienie ZAZ  

w Nysie. Dodała, że Zarząd dba o osoby niepełnosprawne. Ponadto osobiście zabiegała  

o środki na budowę Domu Dziecka w Korfantowie. Podsumowując stwierdziła,  

że przygotowany budżet jest dobry i prosi radnych o przychylność i zagłosowanie za jego 

przyjęciem.       

 

Przewodniczący Rady - Bogdan Wyczałkowski zwrócił uwagę, że dokument, który został 

złożony do RFIL radni otrzymali już po jego zatwierdzeniu. Lepiej byłoby gdyby radni mogli 

się z nim wcześniej zapoznać na posiedzeniach komisji i brać udział w jego tworzeniu,  

bo wówczas uniknęlibyśmy niepotrzebnej dyskusji.  

 

Radny - Czesław Biłobran stwierdził, że nie zgadza się z tezą przedstawioną przez radnego  

P. Wożniaka, że należy zlikwidować powiaty. Dodał, że często zapominamy o tym,  

że główną rolą powiatu jest administrowanie a nie budowanie. Główną rolę w rozwoju 

powinna pełnić gmina, a powiat powinien te działania wspierać. Dodał, że na powiaty 

nałożono zbyt wiele zadań i przekazano im zbyt duży majątek. Jeśli chodzi o szpitale, to np. 

Szpital w Nysie powinien być państwowy a nie samorządowy, bo jest zbyt duży.  

Odnosząc się następnie do kwestii Młodzieżowego Ośrodka Wychowawczego stwierdził,  

że tylko 30% powiatów w Polsce prowadzi tego typu ośrodki. W większości samorządów 

funkcjonują one jako instytucje stowarzyszeniowe. Dodał, że kiedy był Starostą nie było 

możliwości formalno-prawnych, aby ten ośrodek przekształcić. Dziś one są i docierają 

sygnały, że mógłby on funkcjonować jako stowarzyszenie. Dzięki temu mógłby ubiegać się  

o różnego rodzaju środki zewnętrzne i można byłoby zadbać o niego.        

 

Radny - Jacek Chwalenia zwrócił uwagę, że przez problemy techniczne część radnych nie 

mogła się przysłuchiwać dyskusji. Zaproponował, aby rozważyć zwołanie kolejnych sesji na 

hali sportowej z zachowaniem zasad bezpieczeństwa.  

Zwracając się następnie do radnego G. Samborskiego stwierdził, że niesprawiedliwe jest jego 

stwierdzenie, że tylko on walczy o osoby niepełnosprawne, bo dużo zasług w tym temacie 

mają Pani Jolanta Barska i Pani Joanna Burska. Między innymi dzięki determinacji Pani  

J. Barskiej utworzono w Nysie Zakład Aktywizacji Zawodowej.  

Radny stwierdził również, że zaniepokoiły go słowa radnego Cz. Biłobrana odnośnie 

powstrzymania się od inwestycji w czasie kryzysu. Przypomniał, że 5-6 lat temu radny  

Cz. Biłobran miał zupełnie inne zdanie odnośnie inwestowania, teraz jego poglądy 

kompletnie się zmieniły. Dodał także, że nie zgadza się do końca z tym, że rolą powiatu jest 

głównie administrowanie. Zdaniem radnego należy rozważyć co jest ważne i patrzeć na 5 lat 

do przodu. Ważne jest np. dla nas kwestia sieci szkół. Temat ten jest „odkładany na półkę”  

i to jest ogromny błąd. Kolejna kwestia to sprawa ochrony zdrowia. Zdaniem radnego dwa 

nasze szpitale powinny funkcjonować razem.   
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Starosta - Andrzej Kruczkiewicz stwierdził, że zadania zgłoszone do RFIL obejmowały 

sprawy, które były omawiane przez ostatnie dwa lata. Nie wynikają one z kaprysu Starosty. 

Przypomniał, że były prowadzone rozmowy na temat przyszłości MOW. Zorganizowano  

w tej sprawie spotkanie z szefami klubów. Niestety ani Pan P. Woźniak, ani Pan D. Palimąka 

nie skorzystali z zaproszenia. Dziś sytuacja w MOW jest taka, że istnieje, potrzeba aby zrobić 

remont centralnego ogrzewania. 

Kontynuując Starosta stwierdził, że przedłożony budżet jest dobry. Niestety każdy radny 

chciałby coś ugrać dla siebie, natomiast Zarząd musi patrzeć na cały powiat. Na zakończenie 

wypowiedzi zaapelował o przyjęcie projektu budżetu.  

 

Przewodniczący Rady – B. Wyczałkowski ogłosił następnie 10 minut przerwy w obradach. 

 

h) głosowanie nad przyjęciem uchwały Rady Powiatu w sprawie uchwalenia budżetu 

Powiatu Nyskiego na 2021 r. 

 

Po wznowieniu obrad przez Przewodniczącego jako pierwszy głos zabrał radny Cz. Biłobran 

Stwierdził, że jego zdaniem gdyby Rada dokonała zmiany w załączniku nr 10 zgodnie  

z wnioskiem radnego J. Chwaleni, to inwestycja w Carolinum musiałaby być ponownie  

rozpatrywana i faktycznie stracilibyśmy te środki.  

 

Przewodniczący Rady – B. Wyczałkowski potwierdził, że z wyjaśnień Pani J. Burskiej 

wynika, że tak.  

 

Radny J. Chwalenia stwierdził, że rozumie głos pani J. Burskiej, ale nie widzi podstaw 

prawnych, które spowodowałyby, że stracimy te pieniądze. Rada jest organem 

uchwałodawczym i to ona ustala, a Zarząd jest organem wykonawczym.   

 

Radny Cz. Biłobran zauważył, że jest to dotacja celowa.  

 

Radny P. Woźniak stwierdził że jeśli Zarząd wnioskuje do Rządu o środki celowe, to jego 

zdaniem została odwrócona kolejność. Najpierw Rada lub choćby komisje powinny się 

wypowiedzieć w tej sprawie, a takiej dyskusji sobie nie przypomina. Dodał, że podziela 

zdanie radnego J. Chwaleni i także nie widzi podstaw, aby te pieniądze przepadły. Jeśli Rada 

zdecyduje inaczej, to należy wtedy rozmawiać z Wojewodą na ten temat.   

 

Radny – Cz. Biłobran stwierdził, że nie jesteśmy w stanie w ciągu godziny, miesiąca czy roku 

rozstrzygnąć losu MOW. Tymczasem system grzewczy w tym obiekcie grozi „zawaleniem”. 

Skoro Rząd dał nam na ten cel środki, to należałoby tę inwestycję wykonać. Jednocześnie 

trzeba rozpocząć dyskusję nad przyszłością tej placówki w cyklu dwu lub trzyletnim. Musimy 

zdecydować, czy doprowadzimy do jej likwidacji, czy zmiany formy prawnej np. na 

placówkę stowarzyszeniową. To wymaga jednak czasu. Tymczasem szkoda, aby te środki, 

które mamy przepadły, bo zapewne jeśli zrezygnujemy z tej inwestycji, to Wojewoda na inny 

cel nam tych środków nie da.  

Przewodniczący Rady B. Wyczałkowski spytał czy w umowie najmu obiektu (siedziby 

MOW) są zapisy dotyczące nakładów i ewentualnego ich zwrotu. Jeśli się okaże, że  

w umowie jest zapis mówiący o tym, że w razie rezygnacji z tego obiektu przez Powiat 

Nyski, poczynione nakłady zostaną nam zwrócone, to radnym będzie łatwiej podjąć decyzję.  
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Starosta A- Kruczkiewicz oznajmił, że umowa obowiązuje jeszcze przez 17 lat. Dodał,  

że termomodernizacja MOW, to nie jest inwestycja, która nie była omawiana. O ogrzewaniu 

w tej placówce mówiło się co najmniej od dwóch lat.  

 

Radny P. Woźniak stwierdził, że z tego co on pamięta, to w umowie nie ma zapisu 

mówiącego o konieczności zwrotu. W związku z tym, jeśli np. za rok albo dwa zdecydujemy  

o zaprzestaniu działalności MOW, to środków nie odzyskamy.  

 

Starosta – A. Kruczkiewicz zabierając głos przypomniał, że radni zdecydowali wcześniej  

o przeznaczaniu 50 tys. zł na opracowanie dokumentacji technicznej wymiany centralnego 

ogrzewania w MOW. W związku z tym poprosił, aby radni się zastanowili czego tak 

naprawdę chcą.  

 

Radny T. Jazienicki stwierdził, że nie przypomina sobie, aby Starosta zapraszał go na 

spotkanie dotyczące MOW. Dodał, że gdyby takie zaproszenie otrzymał, to na pewno 

skorzystałby z niego.    

 

Starosta – A. Kruczkiewicz odparł, że zaproszeni byli szefowie klubów radnych.  

 

Członek Zarządu – J. Burska również potwierdziła, że zaproszeni byli szefowie klubów, m.in. 

Pan P. Woźniak i D. Palimąka, którzy nie przyszli na to spotkanie.  

 

Radny – D. Palimąka odparł, że nie jest tak, że nie chciał na to spotkanie przyjść. Natomiast 

ma swoje obowiązki zawodowe i nie może się stawić w każdym ustalonym przez Starostę 

terminie. 

 

Radny – P. Woźniak stwierdził, że faktycznie było do niego takie zaproszenie skierowane  

i nie przypomina sobie, aby w  nim uczestniczył. Zaznaczył, że w dzisiejszej decyzji chodzi  

o co innego. Sprawa dotyczy tego, że przeznaczamy 800 tys. zł publicznych środków na 

obiekt, który nie jest naszą własnością. Jeszcze raz spytał, czy w razie rezygnacji  

z prowadzenia tej placówki będą Powiatowi zwrócone nakłady.  

 

Naczelnik Wydziału Inwestycji i Programowania – Jerzy Hajduga oznajmił, że w umowie 

zawartej w dniu 1 września 2007 r. jest zapis który stanowi, że w wypadku wypowiedzenia 

umowy przez właściciela z przyczyn leżących po jego stronie jest on zobowiązany zwrócić 

najemcy niezamortyzowaną część poniesionych nakładów. W tym przypadku obowiązuje 12 

miesięczny okres wypowiedzenia. Dodał, że z zapisu tego wynika, że jedynie w przypadku 

kiedy Zakon wypowie umowę, powstaje obowiązek zwrotu nakładów. Zwrócił też uwagę na 

paragraf mówiący o tym, że najemca, czyli Powiat zobowiązany jest do dokonywania napraw  

i remontów oraz wykonywania wszelkich prac polegających na zabezpieczeniu przed 

zniszczeniem lub pogorszeniem stanu technicznego i estetycznego nieruchomości. Poza tym 

w umowie są zapisy, które zobowiązują Powiat do dbania i dostosowywania obiektu do 

wymagań aktualnych przepisów prawa budowlanego i wszelkich innych. Umowa obowiązuje 

do 2037 r.         

 

Radny – Piotr Bobak stwierdził, że merytoryczna zawartość wniosku, który został złożony do 

RFIL dotyczyła 4 zadań. Te, a nie inne zadania, otrzymały dofinansowanie. Dziś 

przenoszenie środków w ramach tego wniosku z dużym prawdopodobieństwem może 

spowodować, że stracimy dofinansowanie, które otrzymaliśmy od Rządu.     
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Radny P. Woźniak stwierdził, że z tego co przedstawił naczelnik J. Hajduga wynika,  

że w razie rezygnacji z prowadzenia MOW, pieniądze publiczne nie zostaną nam zwrócone. 

Trafią one do Zakonu, który jest właścicielem obiektu. Dodał, że „stara zasada mówi, że jeśli 

wynajmuje mieszkanie, to nie robię tam cudów za swoje pieniądze, czy za pożyczone”. 

Zaapelował do radnych, aby głosując, mieli to na uwadze, że np. za 2 – 3 lata z jakichś 

powodów możemy zrezygnować z prowadzenia tej placówki.  

 

W związku z wyczerpaniem dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek 

radnego Jacka Chwaleni. 

    

Głosowano w sprawie: 

wniosku radnego J. Chwaleni dotyczącego zmiany zapisu w załączniku nr 10 RFIL w pkt 4 h 

(załącznik nr 8) 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 6, PRZECIW: 15, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (6) 

Jolanta Barska, Jacek Chwalenia, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Piotr 

Woźniak 

PRZECIW (15) 

Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Adam Fujarczuk, 

Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej 

Kruczkiewicz, Kazimierz Rozumek, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz 

Zapiór, Maria Żukowska-Jacykowska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Anna Ziółkowska-Woźny 

NIEOBECNI (1) 

Janusz Jaskot 

 

W następnej kolejności Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Nyskiego na 2021 r. wraz z autopoprawkami Zarządu 

(załącznik nr 9).  
 

Głosowano w sprawie: 

głosowanie nad przyjęciem uchwały Rady Powiatu w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 

Nyskiego na 2021 r..  
 

Wyniki głosowania 

ZA: 16, PRZECIW: 5, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 

Wyniki imienne: 

ZA (16) 

Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Adam 

Fujarczuk, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, 

Andrzej Kruczkiewicz, Grzegorz Samborski, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, 

Janusz Zapiór, Maria Żukowska-Jacykowska 
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PRZECIW (5) 

Bożena Lewińska, Daniel Palimąka, Paweł Szymkowicz, Piotr Woźniak, Anna Ziółkowska-

Woźny 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Jacek Chwalenia, Teresa Nosal, Kazimierz Rozumek 

NIEOBECNI (1) 

Janusz Jaskot 

 

5. Podjęcie uchwał w sprawie: 

 

a) udzielenia pomocy finansowej Gminie Paczków (załącznik nr 10), 

 

Przewodniczący Rady – B. Wyczałkowski spytał czy ktoś z radnych ma uwagi do projektu 

uchwały. Ponieważ nie zgłoszono uwag, poddał projekt pod głosowanie.  

 

Głosowano w sprawie: 

udzielenia pomocy finansowej Gminie Paczków,  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (22) 

Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek 

Chwalenia, Adam Fujarczuk, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, 

Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel 

Palimąka, Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Bogdan Wyczałkowski, Damian 

Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Kazimierz Rozumek 

BRAK GŁOSU (1) 

Piotr Woźniak 

NIEOBECNI (1) 

Janusz Jaskot 

 

b) zmiany uchwały Rady Powiatu w sprawie określenia zadań, na które przeznacza się 

środki finansowe Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych  

w 2020 r. (załącznik nr 11), 

 

Przewodniczący Rady – B. Wyczałkowski spytał czy ktoś z radnych ma uwagi do projektu 

uchwały. Ponieważ nie zgłoszono uwag, poddał projekt pod głosowanie.  

 

Głosowano w sprawie: 

zmiany uchwały Rady Powiatu w sprawie określenia zadań, na które przeznacza się środki 

finansowe Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2020 r.,  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

 

 



13 

 

ZA (23) 

Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek 

Chwalenia, Adam Fujarczuk, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, 

Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel 

Palimąka, Kazimierz Rozumek, Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Bogdan 

Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria 

Żukowska-Jacykowska 

BRAK GŁOSU (1) 

Piotr Woźniak 

NIEOBECNI (1) 

Janusz Jaskot 

 

c) przystąpienia do realizacji Programu "Asystent osobisty osoby niepełnosprawnej" - 

edycja 2021(załącznik nr 12), 

 

Głosowano w sprawie: 

przystąpienia do realizacji Programu "Asystent osobisty osoby niepełnosprawnej" - edycja 

2021,  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (23) 

Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek 

Chwalenia, Adam Fujarczuk, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, 

Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel 

Palimąka, Kazimierz Rozumek, Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Bogdan 

Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria 

Żukowska-Jacykowska 

BRAK GŁOSU (1) 

Piotr Woźniak 

NIEOBECNI (1) 

Janusz Jaskot 

 
d) przystąpienia Powiatu Nyskiego do realizacji projektu pn. „Bliżej rodziny i dziecka - wsparcie 

rodzin przeżywających problemy opiekuńczo-wychowawcze oraz wsparcie pieczy zastępczej – 

III edycja” w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Opolskiego na lata 

2014-2020 Oś priorytetowa VIII Integracja Społeczna, współfinansowanego z Europejskiego 

Funduszu Społecznego, jako Partner Regionalnego Ośrodka Polityki Społecznej w Opolu 

(załącznik nr 13), 
 

Głosowano w sprawie: 

przystąpienia Powiatu Nyskiego do realizacji projektu pn. „Bliżej rodziny i dziecka - wsparcie 

rodzin przeżywających problemy opiekuńczo-wychowawcze oraz wsparcie pieczy zastępczej 

– III edycja” w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Opolskiego na 

lata 2014-2020 Oś priorytetowa VIII Integracja Społeczna, współfinansowanego 

z Europejskiego Funduszu Społecznego, jako Partner Regionalnego Ośrodka Polityki 

Społecznej w Opolu,.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 
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Wyniki imienne: 

ZA (23) 

Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek 

Chwalenia, Adam Fujarczuk, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, 

Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel 

Palimąka, Kazimierz Rozumek, Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Bogdan 

Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria 

Żukowska-Jacykowska 

BRAK GŁOSU (1) 

Piotr Woźniak 

NIEOBECNI (1) 

Janusz Jaskot 

 

e) przyjęcia "Apelu Rady Powiatu w Nysie w sprawie rozważnego prowadzenia polityki 

ochrony zdrowia w regionie, w szczególności wobec Opolskiego Centrum Rehabilitacji  

w Korfantowie"(załącznik nr 14) 

 

Radny - Daniel Palimąka podziękował na wstępie Przewodniczącemu Rady za wprowadzenie 

apelu pod obrady. Dodał, że jego inicjatorem jest klub radnych Koalicji Obywatelskiej. 

Wyjaśnił następnie, że niezrozumiała była sytuacja, która miała miejsce kilka tygodni temu 

związana z decyzją Wojewody Opolskiego o przekształceniu Szpitala OCR w Korfantowie  

w Szpital COVID-owy, a następnie wycofanie się z tej decyzji. Dopełnieniem niesmacznej 

sytuacji było to, kiedy Wojewoda i przedstawiciele administracji rządowej, zaczęli  

za zaistniały chaos obwiniać lekarzy. Tymczasem lekarze tłumaczyli, że ta decyzja niesie za 

sobą zagrożenia. Po pierwsze przerwanie z dnia na dzień koniecznych dla pacjentów 

rehabilitacji. Po drugie lekarze, którzy zajmowali się głównie leczeniem narządów ruchu  

i rehabilitacją, nagle mieli zacząć leczyć pacjentów chorych na COVID-19. Radny dodał,  

że podczas konferencji z udziałem Wojewody, padły słowa o możliwości obniżenia kontraktu 

dla tego Szpitala, które można odebrać jako swego rodzaju odwet. 

Wobec powyższego, grupa radnych zaproponowała ten apel, który miałby być skierowany do 

Ministra Zdrowia, Posłów i Senatorów z województwa opolskiego, Prezesa NFZ  

oraz Dyrektora Wojewódzkiego Oddziału NFZ w Opolu. Ma on na celu to, aby pracownicy 

OCR czuli, że samorządowi powiatowemu zależy na tej placówce, że jest ona ważna i aby 

nikomu nie przyszła do głowy próba odgrywania się.    

 

Starosta -  Andrzej Kruczkiewicz stwierdził, że zgadza się z tym, że jest to dla nas ważna 

placówka. Dodał, że nic nam nie da apel w sprawie, która była kilka tygodni temu. Poza tym, 

jest to sprawa pomiędzy Wojewodą, a Marszałkiem Województwa. Dodał także, że być może 

ze strony Wojewody była to błędna decyzja, było to niedogadane. Tego jednak nie wiemy, bo 

Marszałek nie zwrócił się z tą sprawą do Starosty o jakąkolwiek opinie czy poparcie. Starosta 

zwrócił także uwagę, że decyzja ta zapadła kiedy w Polsce było ok. 22-25 tys. zakażeń 

COVID-19 dziennie. Również w powiecie nyskim była bardzo trudna sytuacja. Wojewoda 

chcąc przekształcić ten szpital, działał w trosce o nasze zdrowie. Podsumowując stwierdził,  

że sprawa jest zakończona, nie ma sensu do niej wracać, a ten apel jest zagraniem 

politycznym. 

 

Radny D. Palimąka stwierdził, że „to nie ja podsycam to, co zaczęło przysychać tylko 

wypowiedzi Pana Wojewody, mówiące o możliwości obniżenia kontraktu o obwinianiu 

pracowników za całą tę sprawę”. Dodał, że dziwi się Staroście, że ten proponuje, aby 

zostawić te sprawę, gdyż to on powinien dbać o bezpieczeństwo całego powiatu. Dodał też,  
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że nie jest tak, że się nic nie stało i wszystko wróciło do normy. Są pacjenci, którzy mieli 

przerwaną rehabilitację, a odwrócenie skutków z tym związanych, będzie bardzo trudne. 

 

Radny – Kazimierz Rozumek odnosząc się do proponowanego apelu stwierdził, że jest to 

żenujące, jest to rozróba na całą Polskę, wstyd i hańba. Dodał, że lekarze muszą tracić czas na 

takie bzdety, na rozgrywki polityczne. Zdaniem radnego „jest to ukryta podłość pod pozorem 

uczciwości”.  

 

Starosta – A Kruczkiewicz stwierdził, że ma swoje zdanie w tej sprawie i uważa, że apel jest 

zagrywka polityczną. Zaapelował ponownie, aby pozostawić tę sprawę. Dodał, że być może 

po jednej i po drugiej stronie były błędy. Decyzja była podejmowana kiedy w powiecie 

nyskim było dziennie 250 przypadków zakażenia COVID-19. Dziś należy się cieszyć, że jest 

poniże 10.  

 

Radny Cz. Biłobran stwierdził, że nie zgadza się z tym, że każde działanie radnego ocenia się 

w kategoriach politycznych. Radni są bowiem od tego, aby przedstawiać stanowiska  

w sprawach, które zgłaszają im mieszkańcy. Dodał, że nie będzie głosował za przyjęciem 

tego apelu z tego względu, że być może obraziłoby to Marszałka. Marszałek nie zwrócił się 

do samorządu powiatowego w tej sprawie. Zaznaczył, że osobiście też nie zgadzał się  

z decyzją Wojewody. Dodał ponadto, że radny mógł wybrać inną formę aby wyrazić 

sprzeciw, np. wystosować list otwarty do Wojewody, albo porozmawiać z nim.    

    

Radny - Daniel Palimąka odparł, że były kierowane pisma do Wojewody w tej sprawie, ale na 

żadne nie było odpowiedzi. Jeśli natomiast chodzi o rozmowę z Wojewodą, to dostanie się do 

niego jest bardzo utrudnione. Radny zwrócił uwagę, że Rada Powiatu w Nysie nie korzystała 

dotąd z możliwości podejmowania stanowisk, apeli, co nie oznacza, że nie ma takiej 

możliwości, nawet w sprawach, które nie są bezpośrednio naszą kompetencją. Zdaniem 

radnego przyjęcie tego apelu nie będzie niezgodne z prawem czy nie na miejscu. „Wszystko 

zależy od kompetencji radnych, do czego jest powołany. Jeden jest powołany do 

minimalizmu, a drugi do rzeczy, które dotyczą mieszkańców w 100%.”      

 

Radny - Kazimierz Rozumek zabierając głos powiedział: „Niech on pójdzie pracować na 

oddziale covidowym, idiota głupia, to zobaczy dopiero jak to wygląda”. Dodał, aby Pan 

Palimąka nie rozrabiał, bo lekarze tracą czas na bzdety na zagrywki.  

 

W związku z wyczerpaniem dyskusji Przewodniczący Rady zarządził głosowanie.  

 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia "Apelu Rady Powiatu w Nysie w sprawie rozważnego prowadzenia polityki 

ochrony zdrowia w regionie, w szczególności wobec Opolskiego Centrum Rehabilitacji  

w Korfantowie".  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 7, PRZECIW: 12, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (7) 

Piotr Bobak, Tomasz Jazienicki, Bożena Lewińska, Daniel Palimąka, Grzegorz Samborski, 

Paweł Szymkowicz, Anna Ziółkowska-Woźny 
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PRZECIW (12) 

Czesław Biłobran, Joanna Burska, Adam Fujarczuk, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, 

Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Kazimierz Rozumek, Bogdan Wyczałkowski, 

Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Maria Żukowska-Jacykowska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Jolanta Barska, Grażyna Bortniczuk, Janusz Jaskot 

BRAK GŁOSU (3) 

Jacek Chwalenia, Teresa Nosal, Piotr Woźniak 

 

f) zatwierdzenia planów pracy stałych Komisji Rady Powiatu w Nysie (załącznik nr 15), 
 

Przewodniczący Rady – B. Wyczałkowski spytał, czy ktoś z radnych ma uwagi do projektu 

uchwały. Ponieważ nie zgłoszono uwag poddał projekt pod głosowanie.  

 

Głosowano w sprawie: 

zatwierdzenia planów pracy stałych Komisji Rady Powiatu w Nysie,  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek 

Chwalenia, Adam Fujarczuk, Janusz Jaskot, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew 

Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Kazimierz Rozumek, Grzegorz 

Samborski, Paweł Szymkowicz, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, 

Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 

PRZECIW (1) 

Daniel Palimąka 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Bożena Lewińska 

BRAK GŁOSU (2) 

Teresa Nosal, Piotr Woźniak 

 

g) zatwierdzenia planu pracy Rady Powiatu w Nysie na 2021 r.(załącznik nr 16), 

 

Przewodniczący Rady – B. Wyczałkowski spytał czy ktoś z radnych ma uwagi do projektu 

uchwały. Ponieważ nie zgłoszono uwag poddał projekt pod głosowanie.  

 

Głosowano w sprawie: 

zatwierdzenia planu pracy Rady Powiatu w Nysie na 2021 r.,  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (22) 

Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek 

Chwalenia, Adam Fujarczuk, Janusz Jaskot, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew 

Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Daniel Palimąka, Kazimierz 
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Rozumek, Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Bogdan Wyczałkowski, Damian 

Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Bożena Lewińska 

BRAK GŁOSU (2) 

Teresa Nosal, Piotr Woźniak 

 

h) zmiany budżetu Powiatu Nyskiego na 2020 r. (załącznik nr 17), 

Przewodniczący Rady – B. Wyczałkowski spytał czy ktoś z radnych ma uwagi do projektu 

uchwały. Ponieważ nie zgłoszono uwag poddał projekt pod głosowanie.  

 

Głosowano w sprawie: 

zmiany budżetu Powiatu Nyskiego na 2020 r.,.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Adam 

Fujarczuk, Janusz Jaskot, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta 

Korzeniowska, Kazimierz Rozumek, Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Bogdan 

Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria 

Żukowska-Jacykowska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Jacek Chwalenia, Bożena Lewińska, Daniel Palimąka 

BRAK GŁOSU (3) 

Andrzej Kruczkiewicz, Teresa Nosal, Piotr Woźniak 

 

i) zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2020-2036 (załącznik nr 18), 

 

Przewodniczący Rady – B. Wyczałkowski spytał czy ktoś z radnych ma uwagi do projektu 

uchwały. Ponieważ nie zgłoszono uwag poddał projekt pod głosowanie.  

 

Głosowano w sprawie: 

zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2020-2036,.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Adam 

Fujarczuk, Janusz Jaskot, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta 

Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Kazimierz Rozumek, Grzegorz 

Samborski, Paweł Szymkowicz, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, 

Maria Żukowska-Jacykowska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Jacek Chwalenia, Daniel Palimąka, Anna Ziółkowska-Woźny 

BRAK GŁOSU (2) 

Teresa Nosal, Piotr Woźniak 
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j) uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej na lata 2021-2036 (załącznik nr 19) 

 

Głosowano w sprawie: 

uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej na lata 2021-2036.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Janusz 

Jaskot, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, 

Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Bogdan 

Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Maria Żukowska-Jacykowska 

PRZECIW (1) 

Kazimierz Rozumek 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Jacek Chwalenia, Daniel Palimąka, Anna Ziółkowska-Woźny 

BRAK GŁOSU (3) 

Adam Fujarczuk, Teresa Nosal, Piotr Woźniak 

 

6. Wolne wnioski, 

 

Radny -  Daniel Palimąka zwrócił uwagę, że został „obrzucony obelgami” przez radnego  

K. Rozumka. Poprosił Przewodniczącego Rady, aby skłonił go do przeprosin. Jeśli radny  

tego nie uczyni, to będzie się domagał tego w innym trybie. Dodał, że możemy się różnić, 

nawet nie lubić, ale nie możemy się obrażać.  

 

Radny - Czesław Biłobran zwrócił uwagę, że w planie pracy rady i komisji, sprawozdanie 

finansowe zoz-ów za rok poprzedni, ujęte jest dopiero w czerwcu. Zdaniem radnego, jest to 

trochę późno. Zaproponował, aby ten temat był omawiany przynajmniej po zakończeniu 

pierwszego kwartału, kiedy są zatwierdzone bilanse, gdyż trudno reagować na złe sytuacje 

dopiero w połowie roku.    

W dalszej kolejności zwrócił się do Starosty o przeanalizowanie tematu dotyczącego 

stworzenia na bazie Subregionu związku komunalnego transportu publicznego, obejmującego 

powiaty: nyski, prudnicki i głubczycki.  

 

Przewodniczący Rady - Bogdan Wyczałkowski odnosząc się do uwagi radnego na temat 

planów pracy stwierdził, że zgodnie z obowiązującymi przepisami zoz-y mają czas do końca 

maja na złożenie sprawozdania finansowego.  

  

Radny - Kazimierz Rozumek zabierając głos przeprosił radnego Pana Daniela Palimąkę. 

Dodał że nie można odbierać lekarzom czasu, kiedy pacjenci na nich czekają.    

 

Radny - Paweł Szymkowicz nawiązując do dyskusji dotyczącej apelu w sprawie OCR  

w Korfantowie stwierdził, że działania Wojewody miały miejsce w czasie, gdy jeden  

z najlepiej przygotowanych w powiecie nyskim szpitali do walki z COVID-19 został z tego 

wyłączony. Wiosną przy pierwszej fali pandemii, przeznaczono na niego kilka milionów 

złotych, a jesienią go wyłączono, robiąc jednocześnie szpital „covidowy” ze szpitala 

rehabilitacyjnego, przy całkowitej bierności Starosty. Starosta nie zareagował na tego typu 
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działania w czasie, kiedy pacjenci czekali na przyjęcie przy Szpitalu w Nysie. Stąd wniosek, 

aby tego typu błędów nie popełniać.      

 

Radny - Daniel Palimąka stwierdził, że przyjmuje przeprosiny od radnego K. Rozumka. 

Dodał, że nikt nie ma zamiaru zabierać radnemu cennego czasu. Jednak zwraca uwagę,  

że wypowiada się również w imieniu lekarzy, którzy dostali 30-stronicowy skrypt i w ciągu 

kilku dni mieli przebranżowić się z lekarzy zajmujących się sprawami neurologicznymi  

i ortopedycznymi w lekarzy „covidowych”.      

 

Radny - Jacek Chwalenia stwierdził że jego zdaniem szpital w Korfantowie nie był 

przygotowany na zmianę profilu. 

Nawiązując następnie do propozycji radnego Cz. Biłobrana dotyczącej związku komunalnego 

powiatów w zakresie transportu stwierdził, że jest temu przeciwny. Dodał, że wystarczy 

popatrzeć na ostatnie 5-6 lat jak funkcjonował związek komunalny gmin w zakresie 

gospodarki odpadami. Zdaniem radnego nie ma sensu iść w tym kierunku. Lepiej wzmacniać 

nasz PKS. Ewentualnie należy rozmawiać z Gminą Nysa na temat wspólnego funkcjonowania 

PKS i MZK. 

 

7. Zamknięcie obrad. 

 

Z uwagi na wyczerpanie porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął XXV sesję Rady 

Powiatu w Nysie.  

 

 
Protokołował 

 

Zenon Wiszniewski 


